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Det er helt klart at det er menneskelig aktivitet i området som er den største utfordringen for 
reinsdyrstammen.   Når vi ser på plottinger i kartet av radiomerket reinsdyr, så er det noen områder 
som er nesten uten treff.   Det gjelder spesielt området rundt FV 27 over Venabygdsfjellet samt 
området mellom Spranget og Rondevassbu.   Fylkesvei 27 er en kostbar vei å holde vinteråpent.   
Frem til 1994 var det vanlig at den var stengt fra rundt nyttår og frem til påske.   Den gang fungerte 
dette stort sett bra for oss i Sollia, og jeg mener det kan være et viktig bidrag å tilbakeføre denne 
ordningen.   Dette er et tiltak som kan iverksettes allerede i fra neste vinter uten direkte kostnader 
for samfunnet.   I tillegg bør praksis med stopp forbudt videreføres i perioden etter påske og frem til 
skiføret forsvinner.    
Fylket vil spare en del midler på å iverksette tiltaket.   Som en kompensasjon for noe ulemper for 
Solliasamfunnet, kunne jeg tenke meg at noe av disse midlene hadde blitt øremerket Rondanevegen.   
Dette for å videreutvikle tilbudet for turister langs Nasjonal turistvei Rondane.  Det kunne vært lagt 
vekt på tiltak som kanaliserer turisttrafikken ned i bygda i stedet for langt ut i fjellet.   
På langsiktig perspektiv ønsker vi oss tunell gjennom fjellet for den mest sårbare strekningen.    
 
Et annet uro moment for reinsdyra , men også for andre farende, er all villcamping med bobil og 
campingvogn som er langs Fv 27 men også over Friisvegen.   Det gjelder hele sommersesongen og 
spesielt i jaktsesongen.   Det bør innføres forbud mot villcamping i disse sårbare områder. 
 
Det må ses på muligheter for å begrense kapasiteten til DNT sine hytter i det sentrale Rondane.   
 


